

*Requests the* Secretary-General to make a field survey, with the concurrence of the Governments and administrations concerned and at their request, of the reconstruction problems of Ethiopia and of other devastated territories not included in the reports of the Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas, and to report to the Economic and Social Council at its next session the measures necessary to effect a speedy reconstruction.

**39 (IV). Termination of activities of Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas**

*Resolution of 28 March 1947  
(document E/407)*

*The Economic and Social Council*

*Resolves*, in view of the fact that the work of the Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas has been allocated to other commissions, that its work be terminated.

**40 (IV). Statistical questions and World Statistical Congress**

*Resolutions of 29 March 1947  
(document E/409)*

*The Economic and Social Council*

*Takes note* of the report of the first session of the Statistical Commission, and

*Decides* as follows:

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the recommendation of the Statistical Commission regarding the co-ordination of statistical activities of the United Nations and the specialized agencies relating to the collection, interpretation and dissemination of statistical information,

*Requests the* Secretary-General to make periodic reports at sessions of the Statistical Commission on progress achieved in developing administrative instruments, procedures, and agreements through which effective statistical co-operation may be secured between the United Nations and the specialized agencies. The initial report should be made at the second session of the Statistical Commission and should include the following items:

- (a) A comprehensive inventory of the statistical activities and needs of all the constituent organs of the United Nations, the specialized agencies, and inter-governmental organizations qualified to be specialized agencies under Article 57 of the Charter;
- (b) The extent to which complete or partial duplication may exist among these activities and needs;

*Prie le* Secrétaire général de faire procéder à une enquête sur place, avec l'agrément et à la demande des Gouvernements et des administrations intéressées, sur les problèmes de la reconstruction en Ethiopie et dans d'autres territoires dévastés non compris dans les rapports de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées, et de faire rapport au Conseil économique et social, lors de sa prochaine session, sur les mesures à prendre pour hâter la reconstruction.

**39 (IV). Cessation de l'activité de la Sous-Commission temporaire pour la reconstruction économique des régions dévastées**

*Résolution du 28 mars 1947  
(document E/407)*

*Le Conseil économique et social*

*Décide* de mettre fin à l'activité de la Sous-Commission temporaire pour la reconstruction économique des régions dévastées, sa tâche ayant été confiée à d'autres commissions.

**40 (IV). Questions de statistique et Congrès mondial de statistique**

*Résolutions du 29 mars 1947  
(document E/409)*

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport de la première session de la Commission de statistique et

*Décide* ce qui suit:

*Le Conseil économique et social,*

*Prenant acte* de la recommandation de la Commission de statistique relative à la coordination des activités des Nations Unies et des institutions spécialisées dans le domaine de la statistique, en vue du rassemblement, de l'interprétation et de la diffusion des renseignements statistiques,

*Prie le* Secrétaire général de présenter, à l'occasion de session de la Commission de statistique, des rapports périodiques sur les progrès accomplis dans l'établissement d'instruments, de méthodes et d'accords administratifs qui permettront de réaliser effectivement la coopération dans le domaine de la statistique entre les Nations Unies et les institutions spécialisées. Le rapport initial devra être présenté à la deuxième session de la Commission de statistique et devra porter sur les points suivants:

- a) Un inventaire étendu des activités et des besoins, en matière de statistique, de tous les organes constitutifs des Nations Unies, des institutions spécialisées et des organisations intergouvernementales qui ont qualité d'institutions spécialisées aux termes de l'Article 57 de la Charte;
- b) La mesure dans laquelle ces activités et ces besoins pourraient, en totalité ou en partie, faire double emploi;